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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson (S)

2021/22:1396 Järnvägsmarknaden

Avregleringen av järnvägsmarknaden har sedan 1990-talet lett till att staten har 
delat upp verksamheten i olika delar. En del, till exempel en anläggning, ägs 
och drivs numera i förvaltningsform där vidmakthållande och utbyggnad av 
anläggningen upphandlas. Den andra delen, transporter av gods samt 
persontrafik, drivs i aktiebolagsform och är konkurrensutsatt.

Även om det har gått nästan trettio år sedan avregleringen ägde rum har vi 
fortfarande inte fått en blomstrande marknad med många olika 
företag. Majoriteten av aktörerna är aktiebolag som ägs av olika europeiska 
eller asiatiska stater. Detta skiljer sig till exempel från avregleringen av 
telekommarknaden som har skapat mer dynamik och utveckling för branschen 
och gynnat kunderna. Förmodligen har detta bidragit till att branschen inte 
blivit mer attraktiv än för det statliga kapitalet som redan fanns i branschen 
innan avregleringen.

Många bolag brottas nu med kompetensförsörjningen, och detta blev extra 
tydligt under pandemin. Lokförare är numera ett bristyrke, bara för att nämna 
en av alla kompetenser som saknas inom branschen.

Med anledning av detta vill jag fråga näringsminister Karl-Petter 
Thorwaldsson:

 

Vilka åtgärder har ministern övervägt att vidta för att hjälpa branscher med 
påtagliga kompetensbrister, och är en sammanslagning av flera bolag som ägs 
av svenska staten ett alternativ för att uppnå en bättre effektivitet?

………………………………………

Anna-Belle Strömberg (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2022-03-31
Besvaras senast
2022-04-06 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


